
Initiativärende till Kommunstyrelsen 2019-03-04: 
 
Reglera presidiernas roll i bolagsstyrelserna 
 
Den senaste tidens mediala debatt om Borås Energi och Miljö AB har aktualiserat frågan om 
presidiernas roll i de kommunala bolagens styrelser. 
 
Det bör konstateras att Borås Stads modell med presidier i bolagsstyrelser inte är självklar. I 
Aktiebolagslagen ges endast styrelsens ordförande en särställning och enligt samma lag ska alla 
styrelseledamöter ha lika möjlighet att delta i arbetet. SKL:s material Principer för styrning av 
kommun- och landstingsägda bolag (2006) avråder explicit från att tillsätta presidier med särskild 
beslutsrätt om inte särskilda skäl föreligger. 
 
Vänsterpartiet ser ändå vissa fördelar med den nuvarande ordningen. Inte minst i att den möjliggör 
för oppositionen att få visst inflytande över beredningen av ärenden till styrelsen. Samtidigt vill vi 
betona vikten av att alla styrelseledamöter har tillgång till fullständig information inför att styrelsen 
fattar beslut. Detta är särskilt viktigt för partier som inte ingår i den styrande koalitionen eller i det 
största oppositionsblocket. 
 
Varje bolag bör ha en arbetsordning som reglerar styrelsens arbetsformer. Vänsterpartiet vill att 
Borås Stad som ägare till bolagen tar fram tydliga riktlinjer för hur arbetsordningen kan utformas 
gällande presidiernas roll. Detta för att säkerställa att alla styrelseledamöter har tillgång till fullgod 
information inför att beslut fattas och för att tydliggöra att presidiet inte har mandat att på egen 
hand fatta beslut.  
 
Vänsterpartiet yrkar därför att 
 

- Kommunstyrelsen tar fram riktlinjer för hur presidiernas roll i Borås Stads bolag kan regleras i 
styrelsernas arbetsordning med syfte att säkerställa att alla styrelseledamöter har tillgång till 
fullgod information 

 
 
För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen, 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 
 

 


